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第  一  條　 研究生之入學修業及考試等相關事項，依本校學則及本規定辦理。
The admission and examinations of graduate students are governed by the University's academic rules and these regulations.
第  二  條　 凡經本校入學考試錄取或經甄試合格者得入本系碩士班修業。

Those who have been accepted by the entrance examination or passed the test will be admitted to the master's program of this department.
第  三  條   研究生之修業年限，依教育部與本校相關規定。

The number of years of study for graduate students is based on the relevant regulations of the Ministry of Education and the University.
第  四  條　 研究生須修滿二十四學分(不含學位論文)並符合其他修業相關規定，始得申請論文考試，通過後取得學位。

Graduate students must complete 24 credits (excluding the dissertation) and meet other academic requirements before applying for the dissertation examination and receiving a degree.

第  五  條   學生得選修本校其他系所與學生學位論文相關之課程，至多修習 6 學分。此類學分是否可折抵畢業學分，由系所主管、指導教授共同認定。

Students may take up to 6 credits of courses related to the student's degree thesis from other departments. The department head and the supervising professor will decide whether these credits will be credited toward graduation.

第  六  條   三年級以上學生每學期須修習「論文指導」課程（0學分，不列入畢業學分計算）。「論文指導」由學生之指導教授開設。若有特殊情形，可由系所主管、研究生導師協商指定。

Students in the third year and above must take "Thesis Advising" every semester (0 credits, not included in the graduation credit). "The student's supervising professor offers this course. In case of exceptional circumstances, the course may be designated by the department head and the graduate student advisor in consultation.

第  七  條   研究生於修業期間，須發表學術論文一篇，並將論文提交本系審查通過。

Graduate students are required to publish an academic paper during their studies and submit it to the department for review and approval.
第  八  條   研究生應於修業第一學年第二學期結束前申請聘定指導教授，指導教授 由本系專任助理教授(含)以上之教師擔任；若需邀請本系以外之教師擔 任指導教授時，須請本系教師一名共同指導。

Graduate students should apply for a supervising professor before the end of the second semester of the first year of study. The supervising professor should be a faculty member of the department who is a full-time assistant professor or above. If a faculty member from outside the department is invited to serve as a supervising professor, a faculty member from the department must be invited to co-supervise.

第  九  條　 指導教授因故無法繼續指導時，研究生應填寫「指導教授異動申請書」，經原、新指導教授同意後，送交本系核備。

Suppose the supervising professor is unable to continue to supervise for any reason. In that case, the graduate student should fill out the "Application for Change of Supervising Professor" and submit it to the department for approval after the original, and the new supervising professor agrees.
第  十  條　 學位論文考試依學校規定辦理。

The degree thesis examination is conducted following the university's regulations.
第 十二 條   本規定經系務會議通過後實施，修訂時亦同。

These regulations shall be implemented after the approval of the Board of Directors and the same when amended.
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